



الموانئ والجمارك والمنطقة الحرة " تقود الابتكار بـ 10 مشاريع رائدة
في مجالات الأمن الجمركي واللوجستي خلال "جيتكس جلوبال 2024"
PCFC leads Innovation with 10 Groundbreaking Projects in
Customs and Logistics Security at GITEX Global 2024

06

منطقة القوز الإبداعية: مركز دبي الجديد
للفن والابتكار

AI Quoz Creative Zone: Dubai's New
Hub for Art and Innovation

03

توقيع مذكرات تفاهم مشتركة خلال فعاليات
جيتكس جلوبال 2024

Signing joint MoU's during GITEX
Global 2024



"الموانئ والجمارك والمنطقة الحرة" تقود الابتكار بـ10 مشاريع رائدة في مجالات الأمن الجمركي واللوجستي خلال "جيتكس جلوبال 2024"

PCFC leads Innovation with 10 Groundbreaking Projects in Customs and Logistics Security at GITEX Global 2024

In line with the vision of H.H. Sheikh Mohammed bin Rashid Al Maktoum, Vice President and Prime Minister of the UAE, and Ruler of Dubai, to enhance Dubai's global stature and provide an integrated digital experience in customs and security operations, the Ports, Customs, and Free Zone Corporation (PCFC) announced the launch of 10 pioneering projects during its participation at GITEX Global 2024.

H.E. Sultan Ahmed bin Sulayem, Chairman of the Ports, Customs, and Free Zone Corporation and Chairman and CEO of DP World Group, stated, "Dubai Economic Agenda D33 has set several targets to boost Dubai's external trade and create opportunities in key and emerging sectors such as trade and logistics. Our new projects at GITEX Global 2024 align with these goals by providing a unique and exceptional customs experience that addresses the needs of our customers and reflects our commitment to innovation and excellence. These projects will streamline customs processes, reduce inspection times, and simplify port and free zone entry applications, thereby enhancing Dubai's global competitiveness".

Bin Sulayem added, "We are confident that these pioneering initiatives will facilitate trade, lower costs, and reduce customer time, further bolstering Dubai's pivotal role in global trade and increasing its global competitiveness".

On the first day of the exhibition, H.E. Nasser Al Neyadi, CEO of the Ports, Customs, and Free Zone Corporation, along with H.E. Dr. Abdullah Busnad, Director General of Dubai Customs, launched the "Tasreeh" digital gateway. This AI-powered smart security platform utilizes digital permit scanning to facilitate the entry of individuals and businesses into Dubai's ports and free zones. Additionally, the Smart Customer Service Platform project was unveiled.

Commenting on the occasion, Al Neyadi stated, "We are presenting the world with a unique model of future services and solutions that exceed expectations in both the security and customs sectors. The 'Tasreeh' project reflects our commitment to innovation by implementing comprehensive and integrated security solutions that meet our customers' expectations and deliver a seamless, flexible experience for the entry of individuals and businesses into the ports and free zones under our jurisdiction in Dubai. The digital enhancement of the project has reduced the processing time for security gate passage from over five minutes to mere seconds".

Al Neyadi, accompanied by Busnad, also launched the "Seamless Inspection" project for Dubai Customs, a groundbreaking development in customs inspection operations. This project allows importers and businesses to conduct inspections directly at their warehouse locations, eliminating the need for traditional inspection points.

Speaking about the "Seamless Inspection" project, Al Neyadi explained that it would bring about a fundamental change in customs inspection operations through innovation and development, enabling companies to conduct inspections on-site. This will allow traders to meet global demand more efficiently and flexibly, supporting global supply chains. He further noted that by streamlining procedures through the integrated inspection system, Dubai's commercial sector will be able to attract both foreign and domestic investments by expanding the operations of leading companies already present in the local market, thus supporting sustainable development, as the commercial sector is one of the key pillars supporting the national economy.

Among the other digital projects launched by Dubai Customs during the exhibition were: the Customs Journey, the "Shahin" project, "Al Munasiq," the K9 Sustainable Vehicle, the "Octa" project, the Warehouse Platform, and the Inspector Smart Training Program. The Corporation's Stand at GITEX provides visitors the opportunity to explore these new projects firsthand, experience them in action, and learn about the available services and the innovative technologies supporting them.

تماشياً مع رؤية صاحب السمو الشيخ محمد بن راشد آل مكتوم، نائب رئيس الدولة، رئيس مجلس الوزراء حاكم دبي، رعاه الله، في تعزيز مكانة دبي العالمية وتقديم تجربة رقمية متكاملة في العمل الجمركي والأمني، أعلنت مؤسسة الموانئ والجمارك والمنطقة الحرة عن إطلاق 10 مشاريع رائدة خلال مشاركتها في معرض "جيتكس جلوبال 2024".

وقال سعادة سلطان أحمد بن سليم، رئيس مؤسسة الموانئ والجمارك والمنطقة الحرة ورئيس مجلس الإدارة والرئيس التنفيذي لمجموعة موانئ دبي العالمية: "حددت أجندة دبي الاقتصادية D33 عدد من المستهدفات لرفع تجارة دبي الخارجية وتنمية الفرص في القطاعات الرئيسية والواعدة كالقطاعات التجارية واللوجستية، وتأتي مشاريعنا الجديدة في معرض جيتكس جلوبال 2024 لتنسجم مع هذه المستهدفات بتوفير تجربة جمركية فريدة واستثنائية تلبى احتياجات متعاملينا وتعكس التزامنا بالابتكار والتميز، حيث ستساهم المشروعات في تسهيل العمليات الجمركية وتقليل زمن التفتيش وسهولة التقديم على طلبات الدخول للموانئ والمناطق الحرة، مما يعزز تنافسية دبي العالمية". واستطرد بن سليم قائلاً: "نحن نتطلع أن تدفع هذه المبادرات النوعية إلى تسهيل التجارة، وخفض الكلفة وتقليص وقت المتعاملين، ما يدعم محور دبي التجارية ويزيد تنافسيها العالمية".

ودشن سعادة ناصر النياي، الرئيس التنفيذي لمؤسسة الموانئ والجمارك والمنطقة الحرة، وبحضور سعادة الدكتور عبدالله بو سناد مدير عام جمارك دبي في أول أيام المعرض، بوابة "تصريح" الرقمية، وهي بوابة أمنية ذكية مدعمة بتقنيات الذكاء الاصطناعي لقراءة التصاريح الرقمية عبر خاصية الماسح الرقمي لتسهيل حركة دخول الأفراد والشركات إلى الموانئ والمناطق الحرة، بالإضافة إلى مشروع المنصة الذكية لخدمة المتعاملين.

وبهذه المناسبة، قال ناصر النياي الرئيس التنفيذي للمؤسسة: "تقدم للعالم نموذجاً فريداً من الخدمات والطلول المستقبلية تتجاوز التوقعات في القطاعين الأمني والجمركي، حيث يعكس مشروع (تصريح) التزامنا بالابتكار وتنفيذ حلول أمنية شاملة ومتكاملة تلبى تطلعات متعاملينا وتحقق سعادتهم عبر تقديم تجربة سلسة ومرنة لتيسير حركة دخول الأفراد والشركات إلى الموانئ والمناطق الحرة التي تشرف عليها المؤسسة في إمارة دبي، وقد ساهم هذا التطوير الرقمي للمشروع من اختصار زمن رحلة المتعامل من أكثر من 5 دقائق لعبور البوابات الأمنية إلى ثوان معدودة".

كما وأطلق النياي يرافقه بو سناد مشروع "التفتيش المتكامل" الخاص بجمارك دبي، والذي يعد نقلة نوعية في عمليات التفتيش الجمركي، ويتيح للمستوردين والشركات إجراء عمليات التفتيش على بضائعهم مباشرة في مقر مستودعاتهم، دون الحاجة إلى نقاط التفتيش التقليدية.

وعن مشروع "التفتيش المتكامل"، صرح النياي بأنه سيسهم بتحقيق تغيير جذري في عمليات التفتيش الجمركي القائم على الابتكار والتطوير من خلال إجراء التفتيش للبضائع مباشرة في مقر الشركات، بما يمكن التجار من تلبية الطلب العالمي بكفاءة ومرونة أكبر ويدعم سلاسل التوريد العالمية.

وأضاف سعادته أنه من خلال تسهيل الإجراءات عبر نظام التفتيش المتكامل سيتمكن القطاع التجاري في دبي من استقطاب الاستثمارات سواء الخارجية أو الداخلية عبر توسيع أعمال الشركات الكبرى الرائدة الموجودة فعلياً في السوق المحلي، وهو ما يدعم استدامة التنمية باعتبار القطاع التجاري أحد أهم القطاعات الرئيسية التي تدعم الاقتصاد الوطني.



During GITEX Global 2024, Saeed Al-Banai, Executive Director of Corporate Support Services at the Ports, Customs, and Free Zone Corporation and Leopoldo Boado Lama, senior vice president - Business Applications, ECEMEA at Oracle have signed a joint Memorandum of Understanding, stating that Oracle Fusion Cloud Applications Suite will serve as a significant platform towards enhancing business effectiveness and improving operational efficiency by transforming financial management, human resources management, and procurement processes within the PCFC into an advanced digital experience, which ultimately enhances employee experience while reducing costs and time overall.

على هامش فعاليات معرض "جيتكس جلوبال 2024"، وقع كل من سعيد البناي، مدير خدمات الدعم المؤسسي بمؤسسة الموانئ والجمارك والمنطقة الحرة وليوبولدو بواذو لاما، نائب الرئيس الأول، تطبيقات الأعمال، شرق أوروبا الوسطى والشرق الأوسط وأفريقيا من جهة شركة "Oracle"، مذكرة تفاهم بين الطرفين يتم بموجبها مجموعة تطبيقات الحوسبة السحابية من Oracle في تعزيز فعالية الأعمال وتحسين الكفاءة التشغيلية عبر تحويل عمليات التشغيل المتعلقة بإدارة المالية وإدارة الموارد البشرية وإدارة المشتريات داخل المؤسسة إلى تجربة رقمية متقدمة، على النحو الذي يعزز تحسين تجربة الموظفين وتقليل التكاليف والوقت بشكل عام.



Saeed Al-Banai, Executive Director of Corporate Support Services at the Ports, Customs, and Free Zone Corporation and Salvador Anglada is the CEO of e& enterprise, has signed a joint Memorandum of Understanding during GITEX Global 2024. Under this MoU, e& enterprise will do PoC's, Workshops, Knowledge sharing sessions and Implement projects related to Data & AI, Cloud & Cybersecurity, Sustainability/IoT and Business Process Reengineering.

وقع كل من سعيد البناي، مدير خدمات الدعم المؤسسي بمؤسسة الموانئ والجمارك والمنطقة الحرة وسلفادور أنجلادا، الرئيس التنفيذي لـ "اتصالات للمشاريع الرقمية"، مذكرة تفاهم مشتركة على هامش فعاليات معرض "جيتكس جلوبال 2024"، حيث يتم بموجبها عقد صدورش عمل وجلسات لتبادل المعرفة وتنفيذ مشاريع في مجالات البيانات والذكاء الاصطناعي، الحوسبة السحابية والأمن السيبراني، الاستدامة/إنترنت الأشياء، وإعادة هندسة العمليات التجارية.

Don't Miss Out!

لا تفوتوا!!

• Endowment of Dubai Government Employees

• وقف موظفي حكومة دبي





لأجل مشروع ناجح:



طارق سعيد المرزوقي
مدير قسم إسعاد المتعاملين

Tareq Saeed Al Marzooqi
Manager Customer Happiness Section

تختلف وتتعدد المشاريع في الحياة من شخص إلى آخر بناء على الأهداف الموضوعة، فمنها على سبيل المثال مشروع بناء منزل العمر أو مشروع التخرج في الدراسات العليا أو تنفيذ مشروع يتعلق بالعمل أو الوظيفة أو مشروع تأسيس مشروع تجاري ناجح وغيرها من المشاريع الشخصية.

ولكن جميع المشاريع، سواء كانت صغيرة أو كبيرة، تتطلب خطوات يجب اتباعها لأجل الوصول إلى الأهداف المرجوة والنتائج المرضية لصاحبها، وهنا سوف نسلط الضوء على الخطوات التي ستمكننا من الوصول إلى تحقيق مشروع ناجح:

أولاً: إعداد الخطة

قاعدة لابد من وضعها في ذهنك دوماً وهي أن التخطيط الجيد هو أساس النجاح؛ عندما تبدأ بالتخطيط والدراسة ستصل إلى النجاح والأرباح التي تريدها، لذا الخطوة الأولى التي يجب القيام بها هو إعداد الخطة. مما لا شك فيه أن خطة العمل هذه يجب أن تتم بعد القيام بجمع أكبر عدد ممكن من المعلومات المخصصة، حيث يمكنك ذلك من الإلمام بكافة جوانب المشروع ودورها الرئيسي في إتمام عملية التنفيذ.

ثانياً: فريق عمل مميز

النجاح بمفرده أمر غير فحدي على الإطلاق حيث بعد من أهم عناصر النجاح هو تكوين فريق عمل مميز يمتلك الخبرات والمهارات اللازمة من أجل نجاح مشروعك، وخاصة أن ذلك يتطلب الاعتماد على أشخاص أصحاب موهبة في العمل، قادرين على تحقيق الإضافة إلى هذا المكان ويعلمون جيداً رؤية صاحب المشروع ويسعون إلى تحقيق أهدافها.

ثالثاً: اغتنام الفرص وبناء العلاقات

كرائد للمشروع، يتطلب اغتنام الفرصة التي تتاح أمامك، فهي لا تأتي إلا مرة واحدة، ولذا عليك القيام باستغلالها لتمكين من تنفيذ المشروع من خلالها وألا تجعل أي مجال للتردد أو الشك أو الكسل أن يقف عائقاً أمام استغلال الفرص.

أضف إلى ذلك أهمية القيام ببناء شبكة واسعة من العلاقات، حيث تساعدك هذه العلاقات على معرفة وفهم الاحتياجات التسويقية المختلفة، وكذلك المشاركة في الندوات والمؤتمرات والفعاليات الاقتصادية المختلفة التي بدورها ستساعدك على فهم الوضع الراهن وأي مستجدات قد تطرأ مستقبلاً على المشروع والتي من شأنها أن تساهم في تحقيق أهدافك الاستراتيجية.

رابعاً: امتلاك الخبرة

مما لا شك فيه أن الخبرة عامل مهم في تنفيذ المشروعات، وبالتأكيد فإن عامل السن والتجارب في الحياة والخبرات العلمية والعملية لها دور أساسي في بناء الخبرات والتي بلا شك ستساعدك على توليد الأفكار والوسائل المهمة لأجل تنفيذ المشروع بنسب وأنجح طريقة ممكنة.

خامساً: التوازن في عملك

إدارة المشاريع ليس أمر سهلاً على الإطلاق، بل يتطلب ذلك قدراً كبيراً من الجهد من أجل التوازن في عملك والحياة الخاصة.

سادساً: إدارة المخاطر

واحدة من أهم الخطوات الإيجابية التي يجب أن تقوم بها من أجل التخطيط للمشروع جيداً والتعامل مع التحديات التي تواجهك هي إدارة المخاطر. حيث يعتبر من أهم مراحل الإنتاج التي تساعدك على أن تقوم بعمل العديد من الإجراءات المحددة في خطة المشروع وذلك من أجل مواجهة أي مخاطر طارئة على مشروعك.

For a successful project:

Projects in life vary and differ from one person to another based on the set goals. For example, there is the project of building a dream house, the graduation project in postgraduate studies, implementing a project related to work or a job, or establishing a successful business project, and other personal projects.

In all projects, whether small or large, there are steps that must be followed in order to achieve the desired goals and satisfactory results for its owner. Here, we will highlight the steps that will enable us to achieve a successful project:

First: Preparing the plan

Good planning is the foundation of success, a principle you must always keep in mind. You start with planning and studying, and you will achieve the success and profits you desire. Therefore, the first step to take is to prepare the plan. Undoubtedly, this work plan should be carried out after gathering as much specific information as possible, as this will enable you to grasp all aspects of the project and its main role in completing the implementation process.

Second: An exceptional team

Success on your own is completely unproductive, as one of the most important elements of success is forming a distinguished team that possesses the necessary expertise and skills for the success of your project. This especially requires relying on talented individuals in the workplace, who can add value to this place, understand the project owner's vision well, and strive to achieve its goals.

Third: Seizing opportunities and building relationships

As a project leader, seizing the opportunity that presents itself is required, as it only comes once. Therefore, you must take advantage of it and be able to execute the project through it, and do not let any room for hesitation, doubt, or laziness stand in the way of seizing opportunities.

Add to that the importance of building a wide network of relationships. These relationships help you understand and comprehend various marketing needs, as well as participate in seminars, conferences, and different economic events, which in turn will help you understand the current situation and any future developments that may arise in the project, contributing to achieving your strategic goals.

Fourth: The experience element

There is no doubt that experience is an important factor in project implementation, and certainly, age, life experiences, along with scientific and practical expertise play a fundamental role in building expertise, which will undoubtedly help you generate valuable ideas and means to implement the project in the most suitable and successful way possible.

Fifth: Balance in your work

Project management is not easy at all, it requires a great deal of effort and energy to balance your work and personal life.

Sixth: Risk Management

One of the most important positive steps you should take in order to plan the project well and deal with the challenges you face. It is considered one of the most important stages of production that helps you carry out many of the specific procedures outlined in the project plan to address any unforeseen risks to your project.

Self-Learning Strategies in 2024

استراتيجيات التعلم الذاتي في عام 2024



01 تحديد أهداف التعلم
Setting learning goals

02 التساؤل عن الأهمية
Questioning the relevance

03 البحث عن التحديات
Seeking challenges

04 التحقق من سير عملية التعلم
Monitoring the learning process.

05 فهم نهج التعلم المتبع
Understanding the adopted learning approach

06 استكشاف خلفية أي موضوع يُدرس
Exploring the background of any subject being studied

07 تعزيز التحفيز الذاتي
Enhancing self-motivation

08 صنع شيء مما تعلمته
Creating something from what you've learned

09 الاستفادة من الوقت
Making the most of your time

10 تقييم تقدمك وليس أدائك
Evaluating your progress, not just your performance

منطقة القوز الإبداعية: مركز دبي الجديد للفن والابتكار

تعد منطقة القوز الإبداعية الوجهة الأحدث في دبي، حيث تحولت المنطقة الصناعية إلى مركز حيوي للفنانين والمصممين والمبدعين. هذا الفضاء المبتكر مخصص لدعم الإبداع وتعزيز المشهد الفني والثقافي المتنامي في المدينة. تضم المنطقة مزيجًا من المعارض، والاستوديوهات، وورش العمل، والمساحات المخصصة للعروض، مما يوفر بيئة تعاونية للمواهب الناشئة والمخترمة. تهدف منطقة القوز الإبداعية إلى جذب الفنانين المحليين والدوليين، مما يجعلها نقطة مركزية للإبداع في دبي. بفضل بنيتها التحتية الحديثة وجوها الفني، تعد هذه المنطقة وجهة لا بد من زيارتها لعشاق الثقافة والمبتكرين.

AI Quoz Creative Zone: Dubai's New Hub for Art and Innovation

AI Quoz Creative Zone is the latest destination in Dubai, transforming the industrial area into a vibrant hub for artists, designers, and creatives. This innovative space is dedicated to nurturing creativity and supporting the city's growing arts and culture scene. It offers a mix of galleries, studios, workshops, and performance spaces, providing a collaborative environment for emerging and established talents. AI Quoz Creative Zone aims to attract local and international artists, making it a central point for creativity in Dubai. With its modern infrastructure and artistic atmosphere, it's a must-visit destination for culture enthusiasts and innovators.



Features

مقتطفات

ابتكارات جديدة في جيتكس 2024

يضع جيتكس 2024 معايير جديدة في عالم التكنولوجيا والابتكار. يعرض هذا الحدث السنوي أحدث التطورات في الذكاء الاصطناعي، والحوسبة الكمومية، والتجارب الغامرة. من أبرز الابتكارات هذا العام تقديم تقنية الجيل السادس (6G)، التي تعد بسرعات اتصال فائقة من شأنها إحداث ثورة في العديد من الصناعات، من الرعاية الصحية إلى المدن الذكية. كما تجذب الروبوتات والطائرات الذاتية المزودة بتقنيات الذكاء الاصطناعي المتقدمة الأنظار، حيث تقدم حلولاً لمجالات مثل اللوجستيات والتخطيط الحضري. بالإضافة إلى ذلك، تتصدر تقنيات الواقع الافتراضي والمعزز المشهد، مما يوفر تجارب غامرة للمستهلكين والشركات. يعزز جيتكس 2024 مكانته كمنصة رائدة لعرض مستقبل التكنولوجيا، مما يجعله حدثًا لا بد من حضوره لعشاق التكنولوجيا وقادة الصناعة.

GITEX 2024 Unveils Cutting-Edge Innovations

GITEX 2024 is setting new standards in the world of technology and innovation. This year's event showcases groundbreaking advancements in AI, quantum computing, and immersive experiences like never before. Among the highlights is the introduction of 6G technology, promising lightning-fast communication speeds that will revolutionize industries from healthcare to smart cities. Additionally, autonomous robots and drones equipped with advanced AI are stealing the spotlight, offering solutions for everything from logistics to urban planning. Virtual and augmented reality are also taking center stage, providing immersive experiences for both consumers and businesses. GITEX 2024 solidifies its position as the premier platform for showcasing the future of technology, making it a must-attend event for tech enthusiasts and industry leaders alike.

Weather Condition

حالة الطقس

الخميس
Thursday
10/17
☀️
H: 35°C
L: 27°C

الجمعة
Friday
10/18
☀️
H: 35°C
L: 27°C

السبت
Saturday
10/19
☀️
H: 35°C
L: 27°C

الأحد
Sunday
10/20
☀️
H: 35°C
L: 27°C

رؤيتنا

تعزيز مكانة دبي كمركز رائد مستدام لدعم القطاع الاقتصادي على الصعيد العالمي.

Our Vision

To sustainably facilitate and promote Dubai as the world's leading economic sector.

فريق التحرير Editorial Staff

رئيس التحرير: هند شاكر

Editor-in-Chief: Hend Shaker

إعداد: فاطمة الفهيم

Content Creator: Fatma AlFahim

تحرير: بسنت زين الدين

Editor: Bassant Zein AlDin

تصميم: إيان سيفيلا

Designer: Ian Sevilla

تصوير: محمد كبير

Photographer: Mohammad Kabeer

مركز الاتصال 800 990 Call Center

